
Vážení spoluobčané!
První ročník našeho Ohro-
beckého zpravodaje byl vy-

dán v roce 2007, tímto začínáme již 
17. ročník. 

Od posledního vydání zpravodaje 
se konala tři veřejná zasedání zastu-
pitelstva. Loňské poslední zasedání 
se konalo 7. 12. 2022. Byl vyhlášen 
záměr na pronájem Horního rybníka 
a na objekt čp. 553 včetně zahrady na 
Kárově (dosud užívali zahrádkáři). 
Byla schválena studie investičního 
záměru „koncepce odkanalizování 

a čištění odpadních vod z obce“. 
Dále byla schválena cena 
vodného a stočného pro 

rok 2023, cenová příloha pro 
rok 2023 se společností FCC na od-
voz a  likvidaci odpadu. Důležitým 
bodem bylo projednání a  schválení 
rozpočtu na rok 2023. Zastupitelstvo 
dále projednalo návrh na zpracování 
změny Územního plánu č. 2 z důvodu 
umístění stavby nové ČOV. Schvá-
lilo smlouvu o  příspěvku na školní 
stravování obci Dolní Břežany za rok 
2022 ve výši 322.350 Kč.

Dalším důležitým bodem bylo 
schválení vyúčtování grantů za rok 
2022 a  vyhlášení grantů pro rok 
2023. Posledním bodem bylo schvá-
lení podání žádosti o dotaci na poří-
zení 150 ks kompostérů pro občany 
naší obce.

První letošní zasedání zastupi-
telstva se konalo 1. února. Na pro-
gram jednání bylo zařazeno celkem 
18  bodů, opět se zaměřím na ty 
nejdůležitější. Zastupitelstvo obce 
schválilo pronájem nemovitosti na 
Kárově, K  Lesíčku čp. 553 skautům 
Junák a revokovalo usnesení zastupi-
telstva z minulého zasedání ohledně 

 Pokračování na str. 2
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Ohrobec oslaví Den země 
a zve na další skvělé akce

Den země
Sobota 22. dubna

Od 9 hodin,  
sraz před OÚ nebo  

na károvském hřišti

ČaroDějnice 
Neděle 30. dubna 

Od 17 hodin  
na hřišti před OÚ

 

Dětský Den
Pátek 26. května

Od 15 do 18 hodin  
před školou

Zveme všechny sousedy, kterým 
není lhostejné prostředí Ohrob-

ce a Károva, na dopolední akci 22. 4. 
u  příležitosti Dne Země. Přijďte 
i s dětmi! S sebou si přineste nářadí 
jako lopatu a  hrábě, nezapomeňte 
na pracovní rukavice. Budeme rádi, 
když mám na facebookovou stránku 
OhrobeckeAkce nebo telefonicky na 
úřadě do 20. dubna přislíbíte účast, 
abychom mohli vhodně naplánovat 
práce. 

Co budeme dělat?
Obec před dvěma lety vysadila stro-
mořadí k Pomníku republiky na ces-
tě směrem do Libně. Nyní je potřeba 
stromům pomoci, aby alej pěkně 
rostla. Budeme stromy ošetřovat, 
upevňovat ke kůlům a rozvážet mulč.

Kdo to má blíže na Károv, přijďte 
na dětské hřiště u Aristokratu. Bu-
deme hrabat listí, prořezávat suché 
větve, natírat dřevěné prvky a sázet 
nové keře. 

obec Ohrobec ve spolupráci 
s SDH Ohrobec vás zvou 30. 4. 

na tradiční Čarodějnice. Odpoledne 
bude patřit dětem a  soutěžím čaro-
dějnic a čarodějů. Kdo by snad přišel 
bez vhodného převleku, může si ně-
jaký doplněk s dětmi vyrobit v našich 
dílničkách. Asi v 18:30 bude zapálena 
hranice. Občerstvení zajištěno.

ohrobecký Dětský den se bude 
konat v pátek 26. 5. odpoledne 

před školou. Je připraveno spousta 
soutěží na louce před školou a v nej-
bližším okolí. Můžete se těšit i  na 
překvapení hasičů na závěr. Kdo 
by se chtěl zdržet, může po skonče-
ní ještě posedět u ohýnku a opékat 
buřty.  RED

Den Země v Ohrobci

Čarodějnice Dětský den
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Pozvánka na nohejbalový turnaj

Na Kárově bude letní kino!

fotoeDitoRiAl

Náves Ohrobce 
na jaře ožila

Už se také těšíte, až si dáte pivo na za-
hrádce restaurace U Trojánků? Ale po-

zor, pijte s rozmyslem! Případně mají i dob-
rou točenou malinovku.  FOTO: PETR HOLEČEK

Pokračování ze str. 1
pronájmu Horního rybníku s  tím, 
že rybník bude obec provozovat ve 
své režii. Zastupitelstvo vzalo na 
vědomí podání žádosti na stavební 
povolení autobusové zastávky na 
Kárově. Dále zastupitelstvo vzalo 
na vědomí variantní umístění stav-
by nové ČOV v  lese U  planin na 
poz. par. č. 470/1. V této souvislos-
ti rovněž vzalo na vědomí upravit 
žádost o změnu ÚP č. 2 pro umís-
tění nové ČOV na pozemku par.č. 
470/1 U planin a změnu ÚP rozší-
řit o  zpřesnění průběhu přístupové 
cesty ke sběrnému dvoru na poz. 
par. č. 252/27. Dále bylo projedná-
no a  schváleno dopravní opatření 
v  ulicích V  Dolích, V  Zahrádkách 
a U Rybníků I a U Rybníků II. 

Velice důležitým bodem bylo pro-
jednání stavu rozpracovanosti projek-
tové dokumentace pro stavbu II. stup-
ně ZŠ. Vzhledem k neplnění termínu 
odevzdání dopracování projektu za-
stupitelstvo schválilo vyhlášení výbě-
rového řízení na nového projektanta. 
Posledním bodem byla informace 
o vyhlášení konkurzu na ředitele ZŠ.

Druhé veřejné zasedání zastupitel-
stva obce se konalo 22. února. Na pro-
gram jednání bylo zařazeno 10 bodů 
jednání, mimojiné se řešil projekt na 
II. stupeň ZŠ. Dne 14.  2. proběhla 
schůzka zástupců obce s  projektan-
tem Ing. Troškou. Výsledkem bylo 
uzavření dodatku č.  1 ke Smlouvě 
o dílo, který řeší dokončení projektu 
dle požadavků na úpravu projektu 
na budovu s  energetickým pasivním 
standardem. Další bod jednání řešil 
zadání výběrového řízení na projek-
tanta nové stavby ČOV. Toto nebylo 
schváleno, zastupitelé požadují do-
pracování studie o  čtvrtou variantu 
řešení tj. umístění ČOV v lese U Pla-
nin. Zastupitelstvo dále schválilo 
přijetí dotace ve výši 193 251 Kč na 
stavbu pomníku na počest sestřelené-
ho amerického letce 16. 04. 1945 v ka-
tastru naší obce. Dalším bodem bylo 
schválení poskytnutí dotací (grantů) 
jednotlivým žadatelům z  rozpočtu 
obce pro rok 2023 a schválení Příkaz-
ní smlouvy se společností WITENDR 
na podání žádosti o dotaci na rekon-
strukci ulic v letošním roce.  

Vážení spoluobčané, věřím, že 
jste si hojně užili letošní Velikonoč-
ní svátky, proto vám v tuto napjatou 
dobu chci popřát krásné jarní dny 
plné pohody, štěstí a bez stresů, život 
je krátký, tak ho prožívejme ve zdraví 
a spokojenosti.  

Vážení spoluobčané, rádi by-
chom Vás pozvali na 3. roč-
ník Honzíkova turnaje. 

Přijďte si zahrát, podpořit, zafandit 
a pobavit se v unikátní sportovní at-
mosféře. Turnaj se bude konat v so-
botu 6.5.2023 od 8:30 hod v Ohrob-

ci mezi rybníky. Díky sponzorům 
Restaurace U Trojánků a Tesco Sto-
res ČR a.s. jsou zajištěny i zajímavé 
ceny. Registrace týmů předem na 
tel.: 774916549. Občerstvení zajiš-
těno. Předpokládané finále kolem 
šestnácté hod. Nohu vejš

Zakroužkujte si v  kalendá-
řích datum pátek 19. května 
2023 a čas 18.00! Zveme vás 

na sousedské setkání, živou hudbu 
a letní kino!

Sousedé a  kamarádi, sejdeme 
se v šest večer na károvském dět-
ském hřišti v ulici K Lesíčku, hned 
vedle bývalé pizzerie. Vezměte si 

s sebou něco na sezení, v případě 
mračen ani pláštěnka neuškodí. 
Drobné občerstvení pro sousedy 
vítáno! Ukažte všem, co doma do-
kážete upéct! Občerstvení a  klíš- 
ťata si tedy přineste vlastní. K po-
slechu bude hrát příležitostné bi-
gbítové uskupení „Ještě můžeme“. 
A až se setmí, promítneme si film! 

Uvítáme obrazové materiály 
z  historie Ohrobce a  Károva, ně-
které fotky či videa před začátkem 
filmu promítneme. Posílejte je 
mejlem na adresu hra@karov.cz,  
velké soubory pošlete přes 
Úschovnu.cz. 

Těšíme se na vás!
 RED
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sDH ohrobec

 4 000 kč 
Kulturní a společenské akce. 

Rozpis užití: organizace kultur-
ních a společenských akcí, 

práce s mládeží, nábor 
nových členů .

sk olympie

 4 000 kč 
Podpora dětí a mládeže.

Rozpis užití: provoz  
klubu

Štuka Vladimír

 4 000 kč 
Cvičení pro seniory. 

Rozpis užití: nákup pomůcek 
pro cvičení, úhrada za pro-

nájem tělocvičny

sang z.s.

 4 000 kč 
Ohrobecké kurzy a volnočasové 

aktivity pro děti a mládež. 
Rozpis užití: úhrada nájmu, 

mezd a odměn trenérů, 
sportovní vybavení 

a pomůcky

V   neděli 12. března se konalo 
jarní setkání seniorů. Na za-
čátku všechny úvodním slo-

vem přivítal Jiří Votánek a  popřál 
příjemné posezení. Předal slovo 
panu starostovi. Ten přítomné in-
formoval a dění v obci. K občerstve-
ní se podával tradičně řízek a bram-
borový salát.

K poslechu a tanci hrál na kláve-
sy a zpíval hudbu ze 60. let Michal 

Koenigmark. Vzhledem k  výborné 
náladě hudebník prodloužil svou 
produkci a hrál až do šesté hodiny 
večer. Při odchodu dostala každá 
žena růži na rozloučenou. Posezení 
se stalo tradičním, oblíbeným odpo-
lednem pro sousedské popovídání. 
Zúčastnilo se víc jak padesát našich 
spoluobčanů.

Budeme se těšit opět na podzim!
 OÚ OHROBEC

Jarní setkání seniorů
INzErCE

odvoz odpadních vod 
AUTODOPRAVA NOVÁK

602 504 174

Granty 2023
zastupitelé odsouhlasili na svém zasedání 
7. prosince 2022 vyhlášení poskytnutí dotací 
na rok 2023 v celkové výši 80 tisíc korun. 
Přišlo 12 žádostí, celkem bylo požadováno 
víc jak 250 tisíc korun. Na zasedání 22. února 
2023 se zastupitelé rozhodli poskytnout 
peníze těmto osobám a subjektům, 
prohlédněte si přehlednou grafiku.

strejc jaroslav

 25 000 kč 
Divadelní představení ochotnického sou-
boru „HrOB“ (Herecký roj Ohrobeckých 

Buditelů). 
Rozpis užití: výroba dekorací, 

nájem podia a techniky, honorář 
pro doprovodné hudební  

produkce

junák skauti – 
medvíďata

 10 000 kč 
Nákup vybavení klubovny. 

Rozpis užití: nábytek, regály, vy-
bavení pro táboření pro novou 

klubovnu v ulici  
K Lesíčku sokol zvole

 4 000 kč 
Podpora činnosti mládeže ve spor-

tovním oddíle Sokol zvole, z.s. 
Rozpis užití: tréninkové 

pomůcky, pronájem 
tělocvičen

Voves ondřej

 24 000 kč 
Sousedské letní kino. 

Rozpis užití: pronájem technického 
vybavení, elektřina, autorská  

práva, letáky, odvoz  
odpadků.
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od 1. 1. 2023 je na poliklinice 
v Dolních Břežanech (Dělnická 

120) otevřena dermatologická (kož-
ní) ordinace, která poskytuje dia-
gnostickou, léčebnou a  preventivní 
kožní péči, jež je hrazena z veřejné-
ho zdravotního pojištění (smlouvy 
s  pojišťovnami 111, 211, 207, 201, 
205, 209, 213).

Pracoviště disponuje tekutým 
dusíkem, laserem (Co2 laser, cév-
ní laser) a zahrnuje tak i estetickou 
medicínu: odstranění znamének, 
bradavic a  žilek laserem, aplikaci 
botulotoxinu, výplně, nitě, mesote-
rapie.

Objednání probíhá pouze telefo-
nicky na čísle 603 886 394, a to vždy 
na konkrétní čas (objednávkový sys-
tém). Více na www.laserderm.cz

 MUDr. Petr Velčevský

od začátku roku do 30. dubna 
oslavili a oslaví svá jubilea níže 

uvedení spoluobčané. Všem našim 
oslavencům přejeme pevné zdraví, 
životní energii, hodně štěstí, lásky, 
spokojenosti a spoustu krásných dní 
plných příjemných maličkostí.

•	 Jindřiška Kalábová
•	 Karla Hněvsová
•	 Jana Balounová
•	 Luboš Novák
•	 Jan Kramer
•	 Blanka Lebedová
•	 Jana Paukertová
•	 Jaroslava zoulová
•	 Milada Murlová
•	 Jana Dvořáková
•	 Jaroslava Žáčková
•	 Oldřich Fialka
•	 Ivo Šedivý
•	 Anna Pikousová
•	 Jarmila Tintěrová
•	 zdeněk Krůček
•	 Marie Pulcová
•	 Jindřich Kadlec
•	 zdeněk Hlavatý
•	 Květuše Bartíková
•	 Jan Murla
•	 richard Vronský
•	 Marta Širočková

KOŽNÍ 
ORDINACE – 
Dolní Břežany

Naši oslavenci

V   minulém zpravodaji jsme 
zveřejnili fotku z  obec-
ní kroniky „Blaník nad 

Ohrobcem“. Podle Miroslava Cí-
saře z Károva je na fotografii v pra-
vém dolním rohu vidět domek 
dnes v Šeříkové ulici s mansardo-
vou střechou, kde údajně bydlela 
v  50.  letech  paní Tomajdesová. 
Domek stojí dodnes, je tam školka 
pro předškoláky. „Domek napravo 

Károvské ulice, blíže k nám naproti 
v Šeříkové ulici, tehdy patřil rodi-
ně Kopeckých, ten byl zbořen a na 
místě je postaven nový dům opět 
se sedlovou střechou, ale v kolmém 
směru,“ napsal nám pan Císař.

Tentokrát se rubriky dostala také 
zajímavá fotka, a to z rodinného ar-
chivu pana Luďka Křehlíka. Pozná-
te současný obchod v bývalé pekár-
ně Beruška na křižovatce? „Fotil ji 

můj otec po dokončení stavby teh-
dy nové prodejny před jejím ote-
vřením. Rok 1974. Ten prostor za 
prodejnou je jedna z  těch starých 
zahrad, o  kterých jsem se zmínil 
v  rozhovoru v  tomto zpravodaji. 
Zahrada byla původně až do křižo-
vatky, tedy tam, co je na fotce ka-
mení. V cípu zahrady u křižovatky 
rostla obrovská hrušeň,“ píše pan 
Křehlík.  RED

Kroniky ožívají

V   naší obci se již od roku 
1923 vede kronika. Jsou v ní 
všechny důležité události, 

které se týkaly dění Ohrobce a oko-
lí. Od začátku se při jejím tvoření 
vystřídali celkem čtyři kronikáři. 
Každý z nich vedl kroniku dlouhá 

léta a  poslední kronikář Přemysl 
Franc chtěl svou činnost skončit již 
před pár lety. Vzhledem k tomu, že 
se obci nedopařilo nalézt nového 
zástupce, pokračoval ve své práci 
do loňského roku, za což mu patří 
obrovské díky.  

Žádáme občany, kteří by měli na-
dále zájem vést kroniku, kontaktujte 
nás na obecním úřadě osobně, nebo 
emailem: podatelna@ohrobec.cz či 
telefonicky: 257 760 338, 736 621 
921.

 OÚ OHROBEC

Hledá se kronikář

Svoz železného odpadu

V  neděli 14. května 2023 bude 
sbor dobrovolných hasičů 
Ohrobce pořádat svoz že-

lezného odpadu od vašich domů. 
Svoz bude probíhat v neděli ráno. 
Pokud starší občané budou po-
třebovat s  vynesením železa před 
pozemek pomoc, prosíme kontak-

tujte Romana Linharta na telefonu 
601 589 238. Ohrobečtí hasiči vám 
rádi pomohou. V  neděli se bude 
svážet pouze železný odpad. Od-
pad můžete zanechat před vaším 
pozemkem, hasiči ho naloží na 
auto a  odvezou. Případný výnos 
z této akce bude použit na rozvoj 

hasičů v naší obci, proto prosíme 
spoluobčany, aby železný odpad 
nechali svést hasiče a  nebrali ho 
před cizími domy. Sbor dobrovol-
ných hasičů plánuje i  sběr elekt-
roodpadu. O  podrobnostech vás 
budeme informovat.

 SDH OHROBEC



www.ohrobec.cz5

Stavba 
oplocenky

PALEC PRO OHROBEC

V   sobotu 18. března se 
sešli členové Myslivec-
kého sdružení v  lese 

za ulicí K  Vranému a  posta-
vili v  lese oplocenku pro vý-
sadbu nových stromů. Celá 
oplocenka má rozlohu 0,32 
ha, spotřebovalo se 300 m 
lesního pletiva.  Vysazovat se 
zde bude přibližně 1 600 ks 
sazenic dubu a  500 ks saze-
nic modřínu. Výsadba bude 
provedena na jaře letošního 
roku pracovníky obce Ohro-
bec. Děkujeme všem zúčast-
něným myslivcům za jejich 
práci.  OÚ OHROBEC

Vážení spoluobčané, chci vás 
tímto seznámit se třemi do-
pravními opatřeními, které 

se budou týkat ulic V Dolích, V Za-
hrádkách a U Rybníků I. a II. V sou-
časné době jsou vypracovány a Poli-
cií ČR a  dopravním inspektorátem 
odsouhlaseny návrhy dopravního 
značení pro jednotlivé ulice. Návrhy 
jsou předány MÚ Černošice, od-
boru dopravy a správy komunikací 
s žádostí o stanovení úpravy provo-
zu na pozemní komunikaci. Úpravy 
budou provedeny po schválení MÚ 
Černošice. A čeho se budou v  jed-
notlivých ulicích dopravní opatření 
týkat?

Ulice V Dolích
Dopravní opatření v ulici V Dolích 
řeší bezpečnost pro chodce. Napl-
nění hesla „Pěšky do školy“, vidí-
me jako správný krok. Pro provoz 
motorových vozidel ulice uzavřena 
není a tím dochází ke střetu pěších 
s automobily. Jejich řidiči často ne-
dodržují předepsanou rychlost 30 
km/hod., proto jsme přistoupili 
k  umístění ještě jednoho zpomalo-
vacího retardéru, kterým by mělo 

být dosaženo zvýšení bezpečnosti 
provozu dopravy.

Ulice V Zahrádkách
Provedená rekonstrukce povrchu 
z  důvodu vlastnictví pozemků 
v  jižní části ulice, tj. od Berušky, 
dovoluje maximální šíři komuni-
kace 3 m. Z  toho důvodu je tento 
úsek komunikace řešen jako jedno-
směrný s  nájezdem z  ulice Károv-
ské od Berušky a výjezdem na ulici 
Břežanskou. Jiná dopravní opatření 
řešena nebudou, upozorňujeme ale 
řidiče aut na dodržování rychlosti. 
Rekonstrukcí jsme řešili povrch 
komunikace, nikoliv stavbu auto-
dromu. 

Ulice U Rybníků I  
a U Rybníků II
Dopravní opatření v  uvedených 
ulicích je nejobsáhlejší. Z toho dů-
vodu je požádáno o  přechodnou 
úpravu na zkušební dobu jednoho 
roku. Toto dopravní opatření řeší 
jednosměrný provoz ulicí U  Ryb-
níků I  od restaurace U  Trojánků 
kolem Horního rybníku do ulice 
U  Rybníků II k  obecnímu úřadu. 

Provoz v ulici U Rybníků II od uli-
ce Zvolské ke školce a  obecnímu 
úřadu se nemění, zůstává obou-
směrný. Otakar Janeba

Nová dopravní opatření 
v Ohrobci. Seznamte se
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obec Ohrobec připravuje 
nový strategický plán svého 
rozvoje pro další zhruba de-

setileté období.
Jeho cílem je navrhnout hlavní 

oblasti dalšího rozvoje obce a při-
pravit rámec pro konkrétní akti-
vity, které by měly být v  příštích 
letech realizovány. 

Názor obyvatel obce považu-
jeme v  této věci za velice důleži-
tý, proto bychom rádi požádali 
o  účast v  dotazníkovém šetření 
- které probíhá prostřednictvím 
ON-LINE FORMULÁŘE, odkaz 
najdete na webových stránkách 
obce. 

Možné formy zapojení:
1. Účast v  dotazníkovém šetření - 

které probíhá prostřednictvím 
on-line formuláře. Tento formu-
lář je k dispozici také v tištěné po-
době. Můžete si jej vyzvednout na 
těchto místech: 
•	 Obecní úřad,  

U Rybníků II 30, Ohrobec

•	 Obchod U Kapitána,  
Zvolská 595, Ohrobec

•	 Obchod (bývalá pekárna)  
Károvská 128, Ohrobec

•	 Restaurace U Trojánků,  
U Rybníků I 10, Ohrobec

2. Dotazníkové šetření bude probí-
hat do 31. 5. 2023 a jeho výsledky 
budou poté zveřejněny na webo-
vých stránkách obce a  v  srpno-
vém zpravodaji.

3. Účast na setkání pracovních sku-
pin k jednotlivým tématům v září 
2023 – termíny setkání budou 
zveřejněny na webu obce Ohro-
bec spolu s  garanty jednotlivých 
skupin ke konci srpna. Předpo-
kládáme setkání v  čase od 17:30 
do 20:00. 

4. Zpracování konkrétních námětů 
a připomínek – které můžete zasí-
lat rovněž do 31. 5. 2023 na e-mail: 
strategieohrobec@gmail.com

 OÚ OHROBEC

Příprava 
strategického 
plánu obce 
Ohrobec

Vážení spoluobčané, hlavně 
rodiče, kteří mají své děti na 
prvním stupni naší základní 

školy, podávám vám tímto informa-
ci, v jaké fázi je zpracování projektu 
pro stavbu II. stupně. 

V  posledním loňském zpravodaji 
jsem napsal, že žádost o stavební po-
volení bude podána v průběhu měsí-
ce ledna, což se nepodařilo. Vycházel 
jsem z průběhu jednání s projektan-
tem v době před vydáním poslední-
ho zpravodaje, kdy vzájemná komu-
nikace probíhala zcela bez problémů. 
V  průběhu prosince ale projektant 
úplně přestal reagovat. 

Dne 4. ledna 2023 jsem písemně 
projektanta vyzval, aby dle uzavře-

né „Smlouvy o  dílo“ předmět díla 
předal v  pondělí, dne 9. ledna, což 
se nestalo, ani z jeho strany nedošlo 
k žádné odezvě.   Byl jsem naprosto 
bezradný a  tak po dohodě s naším 
právním zástupcem mu dne 24. 1. 
2023 byla poslána „výzva k odstou-
pení od smlouvy“. Součástí výzvy 
mu byla vyčíslena smluvní pokuta 
ve výši 434.413,- Kč a  byl vyzván 
k vrácení vyplacené zálohy v částce 
453.750,- Kč. Tato skutečnost byla 
projednána na zastupitelstvu obce 
dne 1. 2. 2023 a  bylo schváleno 
usnesení na vyhlášení výběrového 
řízení na nového projektanta stavby. 

Do této situace vstoupil pan Ov-
čáček, kterému se podařilo spojit 

se projektantem a  vyvolat společné 
jednání. Panu bývalému místosta-
rostovi za to patří poděkování. Vý-
sledkem jednání, kterého se zúčast-
nil právní zástupce obce a  dotační 
manažer, bylo uzavření „Dodatku 
č. 1 ke Smlouvě o dílo“ s termínem 
dokončení projektu a  jeho předání 
do 31. 3. 2023, což bylo splněno.

Ve čtvrtek 23. 3. 2023 na Sta-
vebním úřadě v  Jesenici proběhla 
informativní schůzka s  předjedná-
ním podání žádosti o  stavební po-
volení. Na základě tohoto jednání 
byly vyzvány všechny zúčastněné 
orgány o stanoviska, která musí být 
přílohou k  žádosti o  stavební po-
volení. Dále je zadáno zpracování 

energetického posudku, který musí 
být součástí k projektu pro budovy 
s  energetickým pasívním standar-
dem.

Jsem rád, že se záležitost projektu 
vyřešila a  věřím, že stavební řízení 
proběhne bez podstatných námitek. 

Vážení spoluobčané, zejména ti, 
kterých se škola a  především prů-
běh stavby bude dotýkat, zvažte 
prosím svoje případné námitky. 
Stavbu pro naše děti vnímám za ne-
odkladnou a důležitou. Skutečností 
rozhodně bude, že II. stupeň ZŠ 
v Ohrobci dětem a rodičům vyřeší 
řadu problémů a starostí a rozhod-
ně pozvedne jméno a  prestiž naší 
obce Ohrobec.  Otakar Janeba

Jak postupují práce na projektu pro novou školu?
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Škola otevírá sedmou třídu 
a přijímá nové žáky

Sedmá třída 
V příštím školním roce 2023 / 2024 
se bude premiérově otevírat 7. třída 
pro žáky naší školy. Znamená to, že 
současní šesťáci budou pokračovat 
na naší škole dále a  není tak ani 
vyloučeno, že vzhledem k aktuální-
mu vývoji situace ohledně výstavby 
budovy 2. stupně, absolvují i  zby-
tek povinné školní docházky v naší 
ohrobecké základní škole. 

Zápisy do 1. Třídy ZŠ
Zápisy do 1. třídy se uskuteční 18. 4. 
(od 14:00 do 17:00) a 19. 4. (od 14:30 
do 16:00) v  budově ZŠ na adrese 

V  Dolích 5. Nejprve je však nutná 
registrace na stránkách školy, kde je 
uveden i  soupis veškerých potřeb-
ných informací. V případě, že zákon-
ný zástupce zvažuje odklad povinné 
školní docházky, je třeba mít v době 
konání zápisu veškerá potřebná po-
tvrzení. Vzhledem k vytíženosti pe-
dagogicko-psychologických poraden 
je důležité objednat se včas.

Zápis do první třídy je povinný 
pro děti, které k 31. 8. 2023 dosáh-
nou věku šesti let a  pro děti, které 
mají z  loňského roku udělený od-
klad povinné školní docházky. Stej-
ně jako tomu bylo v  loňském roce, 

je i letos možnost zúčastnit se zápisu 
do první třídy osobně. Doufejme, že 
se již nebude opakovat situace, kdy 
se přihláška do 1. třídy podávala bez 
účasti dítěte, a to tak bylo ochuzeno 
a tuto první životní „zkoušku“.

Zápis do MŠ
Letošní zápis do mateřské školy pro-
běhne ve dnech 9. a  10. května od 
15:00 do 17:00 na adrese U Rybníků 
II 6. Předškolní vzdělávání je povinné 
pro děti, které k 31. 8. 2023 dovrší věk 
pěti let. Dále budou přijímány děti 
dle věku a spádovosti. Celkový počet 
přijímaných dětí se bude odvíjet dle 
počtu dětí, které odejdou do 1. třídy. 
Letos poprvé bude platit i  pro zápis 
do MŠ (v případě osobní účasti) po-
vinnost se nejprve zaregistrovat na 
stránkách školy, kde je uveden i sou-
pis veškerých potřebných informací. 

Masopust ve školní družině
27. únor byl v  naší školní družině 
ve znamení Masopustu – obdobím 

před začátkem postní doby, kdy se 
lidé radují, veselí, užívají hojnosti 
jídla a pití. Děti si ráno přinášely své 
karnevalové masky, které si vyrobi-
ly ve školní družině, a po ukončení 
vyučování nastala ta správná chvíle 
- převlékání masek, úprava kostýmů 
i nějaké to malování na obličej.

A pak všichni společně vyrazili na 
průvod  v okolí školy. Na děti po ces-
tě čekalo překvapení v podobě plně-
ní úkolů (postavit jaru hnízdečka, 
zazpívat a  zatančit, hledat poztrá-
cené bonbonky). Po společném za-
zpívání písničky jim byla odměnou 
masopustní kobliha.

Masopustní průvod zakončily 
děti u školní jablůňky, kde byly vy-
hlášeny nejhezčí masky z  každého 
oddělení. Sladká odměna na závěr 
udělala radost všem a společně byla 
zahnána zpěvem a  tancem zima 
a  přivítáno jaro zahnali zpěvem 
a tancem zimu a vítali jaro!

Petr Pavelka  
s přispěním Aleny Slovákové

I ohrobecká základní a mateřská škola se 
připojí k mezinárodnímu Dni země, který letos 
připadá na 22. dubna. Ovšem během jara jí 
čeká plno dalších akcí. O Velikonocích proběhla 
soutěž Ohrobecká kraslice, ještě předtím se 
připojila k masopustnímu veselí. Ale čekají ji 
i vážnější věci – zápisy do prvních ročníků!

Masopustní průvod naší družiny
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Spony a  přívěsky na šátky 
a  šály, ale také šperky z  po-
lymerových hmot, magnetky 

nebo náramky na přežití. To všech-
no má v nabídce Ateliér Kudlička, 
který sídlí na Kárově v  Ohrobci. 
Stojí za ním Zuzana Kracík Kudlič-
ková, výtvarnice, která svou vášeň 
pro tvorbu vzala přes pedagogiku 
a  jazykovou školu.  „Už jste se ně-
kdy zadívali zblízka do trávy nebo 
do jehličí? Já ano a  objevila jsem 
tam zdroj inspirace. Mojí vášní jsou 
polymerové hmoty a tak se mi pod 
rukama začaly líhnout hmyzí šper-
ky. Najdete je u mne hlavně v po-
době broží, ale i  náušnic, prstenů, 
náramků či náhrdelníků,“ říká vý-
tvarnice, která se rozpovídala pro 
náš zpravodaj.

Na Kárově jste zakotvili asi před 
deseti lety. Jak se to přihodilo? 
Znali jste Károv už dříve? 
Už můj praděda měl jednu z  prv-
ních chat na Jarově a jako malá hol-
ka jsem na Jarově trávila víkendy 
a prázdniny. Můj táta za svobodna 
jezdil na Károv na tremp a  k  Ma-
ňasce drnkat na kytaru. S mojí má-
mou se seznámili na svatbě osad-
níka z  Károva s  osadnicí z  Jarova. 
Když mi bylo asi deset let, moji ro-
diče si koupili na Kárově zahradu, 
takže jsme sem pak chodili z Jarova 
nuceně na „pozemky“.  Zahradu mi 
rodiče časem přenechali a my jsme 
zde pak s mým mužem postavili ro-
dinný domek. 

A jak se vám tu dnes žije? 
Na Kárově žijeme moc rádi a  už 
bychom se do Prahy nikdy nevrá-
tili.

Co říkáte na to, jak se Károv 
mění? 
Károv se za posledních pár let hod-
ně změnil, stejně tak jako my se 
sem přistěhovalo hodně rodin, celá 
oblast hodně ožila. Bydlíme na Ká-
rovské ulici a  jediné, co nás trápí, 
je neustále se zvyšující počet aut, co 
kolem nás jezdí. Provoz začíná už 
kolem páté hodiny ranní a je nepře-
tržitý prakticky celý den, snad jako 
by tu ani silnice nekončila.

Znáte okolí Ohrobce? 
Jaké cyklotrasy patří 
k nejoblíbenějším výletům?
Okolí Ohrobce známe  velmi 
dobře.  Já potřebuju do přírody, 
ať už pěšky nebo na kole, v  ide-
álním případě každý den. Ráda 
chodím k  Vltavě, do Károvského 
údolí, na Závist nebo na Homoli.   
O  víkendu někdy nasedneme na 
Jarově do vláčku a  jedeme tře-
ba do Luk pod Medníkem nebo 
Bojova a  pak se vracíme pěšky 
domů.  Žijeme v  krásné přírodě 
a máme jí doslova za humny. Sta-
čí zajít třeba jenom na louku mezi  
Károvem a  Lhotou, ta je pro mě 
jedním z  nejkrásnějších míst, co 
tu máme.

K umělecké tvorbě jste se 
dostala odbočkou kolem 
pedagogiky, kterou jste 
vystudovala. Tu jste už opustila?
Na pedagogické fakultě jsem vy-
studovala angličtinu a  výtvarnou 
výchovu. Nejdřív jsem si myslela, 
že mě bude živit angličtina, ale pak 
se to všechno nějak otočilo. Pár let 
jsem učila i tvořila dohromady, ale 
potom jsem zvolila pro mě svobod-
nější práci v dílně a myslím, že jsem 
udělala dobře.

Vyzkoušela jste plno 
uměleckých technik, dokonce 
jste si udělala nástavbu jako 
krajkářka. Jaká technika ale 
vítězí?

Opravdu jsem v mládí s nadšením 
zkoušela všechny možné techniky, 
ale pak jsem se potkala s polymero-
vou hmotou a už jsem u tohoto ma-
teriálu zůstala. Baví mě možnosti 
různého zpracovaní. Výsledný vý-
robek může být duhově barevný, 
nebo vypadat jako kovový, kožený 
či dřevěný. 

Berete inspiraci i na Kárově 
a v jeho okolí? K symbolice, 
kterou často využíváte, je 
i hmyz. Co třeba mloci?
Inspiraci nacházím v  přírodě, ale 
inspiruje mě i  samotný materiál. 
Schraňuju všechno možné, někdy 
opravdu dlouho a  pak mě to ně-
jak osloví a  vznikne něco nového. 
Hmyz mám ráda, pokud tedy po 
mě zrovna neleze, baví mě jak je 
tvarově i barevně bohatý. A mloci? 
Ty s  radostí potkávám po dešti na 
procházce, ale bohužel žlutočerná 
kombinace barev mi moc nesedí, 
takže zatím žádní v dílně nevznikli.  
Ale kdoví, třeba vymyslím nějakou 
jinou barevnou kombinaci.

Na jakém tématu nyní 
děláte? Co patří k vaším 
nejoblíbenějším tématům?
Období leden až duben je pro mě 
čas, kdy dodělávám výrobky, co se 
vyprodaly na Vánoce, uklízím díl-
nu i  e-shop. Je to ale i  doba, kdy 
hodně cestuji a  pokouším se od-
počívat, i  když to mi moc nejde. 
Snažím se vymyslet i  nové motivy 
pro své šperky.  Mezi nejoblíbenější 
motivy patří vážky, spirály, květiny, 
zvířata.

Kde vaše výrobky mohou 
Ohrobečáci koupit a nechystáte 
na léto nějaké jarmarky?
Pravidelně jednou za měsíc jezdím 
prodávat své výrobky na Budějo-
vickou do DBK, chystám se také na 
červnové hrnčířské trhy v Berouně. 
Věřím, že vyjde i  skvělý řemeslný 
jarmark v Kohoutově a šperkařský 
workshop ve Volyni. Moje výrob-
ky je možné nakoupit i na e-shopu 
www.atelierkudlicka.cz, nebo po 
předchozí domluvě přijet do dílny 
na Kárově. Petr Holeček

Zuzana Kudličková:  
„Krásnou přírodu tu máme za humny“
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Ano, je to přesně dvacet let, 
kdy si pod pergolou u  teni-
sového kurtu zahrála partič-

ka kamarádů na počest narozenin 
pana starosty divadelní hru Záskok. 
A protože to bylo představení velmi 
zdařilé, byli vlastně divadelníci vámi 
donuceni hrát dál. Další a další hry.

A protože se začalo hrami z pera 
Járy Cimrmana, tak i  letos se bude 
v  tomto duchu odehrávat oslava 
našich dvacátých narozenin. Je ale 
dobré si připomenout, jakou cestou 
si herecký spolek prošel a  jaké hry 
jste mohli zhlédnout na travnatém 
plácku mezi rybníky.

V roce 2003 vše začalo již zmíně-
ným Záskokem. Po něm následova-

la hra Dlouhý Široký a Krátkozraký 
a  v  roce 2005 sklerotikon Švestka. 
Další rok jsme si vyzkoušeli větší di-
vadlo hrou Tajemství hradu v Kar-
patech, abychom se v roce 2007 vrá-
tili zpět k Cimrmanům hrou Dobytí 
severního pólu, opakováním Zásko-
ku a roce 2009 jsme si zahráli Cimr-
manovskou prvotinu Akt. V  násle-
dujícím roce jsme v novém složení 
opakovali Tajemství hradu v Karpa-
tech a v roce 2011 jsme sehráli hru 
podle filmu Adéla ještě nevečeřela. 
V  roce 2012 jsme nemohli nechat 
bez povšimnutí poslední Cimrma-
novskou hru, totiž České nebe. 

Následovala upravená hra podle 
filmu Rozpuštěný a vypuštěný. Rok 

na to jsme sehráli poslední Cimrma-
novskou hru, kdy jsme si zopakovali 
Dobytí severního pólu. Pak už jsme 
se věnovali filmovým komediím 
a  jejich zpracování do divadelní 
podoby. V roce 2015 to byla slavná 
Vesničko má, středisková, kdy naše 
tři představení vidělo více než 1800 
diváků. Následovali Světáci a v roce 
2017 Čtyři vraždy stačí, drahoušku. 
Poté jsme si v  nové úpravě zahráli 
znovu hru Rozpuštěný a vypuštěný 
a v roce 2019 opět Vesničku. 

Rok 2020 nám do rukou dal scé-
nář filmové komedie Marečku, po-
dejte mi pero a následující rok jsme 
opakovali Světáky. Vloni při dvacáté 
divadelní sezóně jsme hráli českou 
komedii Pane, vy jste vdova.

Za těch dvacet let jsme hráli 
mimo domácí Ohrobec i na jiných 
scénách, a  to nejen open air, ale 
i  v  kamenných divadlech a  sálech. 
V Dolních Břežanech, v Pyšelích, ve 
Zvoli, ve Vraném nad Vltavou, v Ka-
menici, v divadle Na Dobešce a jako 

dárek jsme si dali loňské, vyprodané 
představení Marečku, podejte mi 
pero v  Divadle Járy Cimrmana na 
Žižkově. Kromě toho jsme na našich 
prknech, co znamenají svět, přivítali 
i řadu hudebních skupin a umělců. 
Zahráli si s námi Vysoká čela, dixie-
land The Cotton Gang, nevidomý 
klavírista Honza Jareš, Pilgrim Pim-
ple, Crazy Dogs, Lovesnog Orches-
tra, Tubové Kvarteto, na akordeon 
Slávek Brabec a řada dalších.

 Takže je za námi kus práce a  je 
tedy co slavit. Jak už jsem přede-
slal, vše začalo Cimrmanem. Sluší 
se tedy jubileum oslavit stejně, tedy 
hrou tohoto velikána. Zvolili jsme 
hru, která nám přišla nejmilejší, 
a tou je Akt. Ten ale uvidíte v dru-
hé polovině představení po pře-
stávce. Začneme přehlídkou méně 
známých Cimrmanovských scének 
a písniček. Tak tedy přijměte srdeč-
né pozvání do amfiteátru mezi ryb-
níky a přijďte se s námi poveselit 24. 
června večer. Jarda Strejc

jaro s  sebou přináší další pří-
pravy na divadelní festival. 
Oproti předchozím ročníkům 

cítím posun. O dětská představení 
se totiž hlásí a nabízejí se samy di-
vadelní soubory. Festival začíná mít 
ten správný kredit a některé soubo-
ry ho již mají ve svém kalendáři 
napevno zapsaný. To samozřejmě 
neplatí pro večerní představení pro 
dospělé, kam bych i letos rád dostal 
nějakou parádní komedii. Nerad 
bych to zakřikl, ale vypadá to na 
některou hru z  repertoáru Studia 

DVA. Jednání není jednoduché, 
ale doufám, že se domluvíme. Tyto 
větší profesionální soubory mají 
trochu obavy vyjíždět na festivaly, 
kde se musí trochu improvizovat 
i  se zázemím. A  přesvědčit vedení 
a techniky těchto souborů není jed-
noduché. S herci je to naopak jed-
nodušší. Ti k nám jezdí velmi rádi 
a festivalová atmosféra je jim velmi 
blízká. Uvidíme tedy, jak se zadaří. 
Dětská představení letos obstarají 
Divadlo pohádka Praha a  Divadlo 
za 2. Přestávky mezi pohádkami 

vyplní hudební klaun, herec, bube-
ník a klarinetista Míra Krbek zná-
mý z divadla HROB, kde hrál jako 
host v Marečkovi a ve hře Pane, vy 
jste vdova.

Pro letošní festival je vybrána 
první sobota po prázdninách, tedy 
2. 9. 2023. Samozřejmě se bude vše 
odehrávat ve velikém stanu šapitó 
a  bude jistě přítomen stánek s  ob-
čerstvením. Prostě vše, co vás diváky 
naláká přijít a pobavit se na sedmém 
ročníku Ohrobeckém divadelním 
festivalu. Jarda Strejc

Divadelníci HROB oslaví dvacetiny
Vážení diváci a příznivci divadelního spolku 
HrOB, letos je opět co slavit. Jak jsem slíbil 
loni, letos se slaví dvacáté narozeniny 
Hereckého roje Ohrobeckých Buditelů. 
Těšte se na 24. června mezi rybníky!

Sedmý ročník Ohrobeckého 
divadelního festivalu je za dveřmi
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Znáte pamětní kámen Anto-
nína Švehly, který stojí těsně 
před Károvem? Připomínka 

velkého československého státní-
ka, spolutvůrce Ústavy ČSR 1920 
a  předsedy celkem tří vlád letos 
ožívá v kulatém výročí. 15. dubna 
totiž uběhlo přesně 150 let od jeho 
narození v roce 1873 v Hostivaři.

Kde se pomník u  Károva vzal? 
Místní statkáři se jej rozhodli zří-
dit na jeho počest v roce 1935 s ná-
pisem ALEJ  DR. ANT. ŠVEHLY 
a stejně nazvali zelený pruh podél 
pole. Vždyť byl Švehla také hosti-
vařský statkář a  předseda agrární 
strany.V roce 1948 mládežníci do-
stali za úkol nápis zničit. Podařilo 
se jim to zčásti, nápis zůstal čitelný, 
i když těžko. Před několika lety byl 
nápis obnoven a  kámen byl pro 
zviditelnění obsypán bílými ka-
mínky. 

Stačilo málo a  Antonín Švehla 
se stal prezidentem. Patřil mezi 
tzv. pětku „Mužů 28. října“. Spolu 
s  Aloisem Rašínem, Františkem 
Soukupem, Jiřím Stříbrným a Slo-
vákem Vavrem Šrobárem vedl Ná-
rodní výbor. Vyjmenovat všechny 
jeho funkce by bylo na samostatný 
článek. Mezi ty nejznámější patří: 
místopředseda Sdružení českých 
zemědělců (od 1902), poslanec 
zemského sněmu (1908–1916), 
předseda České strany agrární (od 
1909), trojnásobný premiér (1922–
1929 jen s krátkou přestávkou), mi-
nistr vnitra. Kdyby byl v roce 1927 
zdravý, a projevil zájem, zřejmě by 
se stal kandidátem na druhého pre-
zidenta Československa. On to ale 
odmítl. Kdo ví, jak by tato volba po-
znamenala naši historii. Místo toho 
bojoval za znovuzvolení prezidenta 
Masaryka. RED

V e druhém čísle loňského 
zpravodaje jsem vás infor-
moval, že z důvodu naplně-

ní kapacit obou čističek, které pro-
vozujeme – jak v Ohrobci, tak i na 
Kárově – je vyhlášen uzávěr dal-
ších přípojek na kanalizaci. Na zá-
kladě této skutečnosti zastupitel-
stvo obce na zasedání 29. 6. 2022 
schválilo zadat vypracování „Stu-
die koncepce odkanalizování 
a  čištění odpadních vod z  obce 
Ohrobec“. Touto studií byla pově-
řena společnost Vodohospodářský 
rozvoj a výstavba, a.s.. Výsledkem 
studie jsou navrženy tři varianty 
řešení s  navýšením kapacity pro 
3.000 EO – přepočtených obyvatel 
(současná kapacita obou ČOV je 
2.140 EO). 

První varianta řeší zrušení ČOV 
Ohrobec s  tím, že se napojí na 
ČOV Károv, u které bude provede-
na intenzifikace a její rozšíření po-
žadovaných na 3.000 EO. Z  ČOV 
Ohrobec by se veškeré odpadní 
vody přečerpávaly na ČOV Károv. 
Odhadovaný investiční náklad je 
85,8 mil. Kč

Druhá varianta řeší zrušení ČOV 
Ohrobec, stavba nové ČOV s kapa-
citou 2.000 EO by se posunula do 
Jarovského údolí, kapacitu 1.000 
EO by dále zajišťovala ČOV Károv. 
Odhadovaný investiční náklad je 
147,0 mil. Kč.

Třetí varianta řeší stavbu nové 
ČOV v  Jarovském údolí s  požado-
vaným ekvivalentem 1.000, ČOV 
Ohrobec a Károv by byly zachovány 
ve stávajícím provozu. Odhadovaný 
investiční náklad je 87,7 mil. Kč.

Na základě této studie je navrže-
na čtvrtá varianta, která řeší jednu 
ČOV s  kapacitou 3.000 EU umís-
těnou na pozemek lesa U  Planin. 
Výhodou je dodržení ochranného 
pásma nejméně 100 m od zástav-
by. Pozemek je dobře přístupný pro 
dopravu, sklon terénu je pro stav-
bu ČOV výhodný z  minimalizace 
zemních prací. Napojení velké části 
území bude gravitační, napojení na 
elektrickou síť nebude nákladné, 
stavba ČOV nebude nákladně za-
tížena nutností velkých terénních 
úprav. 

Na základě rozhodnutí zastu-
pitelstva obce je na tuto variantu 
zadáno zpracování studie, aby bylo 
možné porovnat odhadovaný in-
vestiční náklad. Studii zpracovávají 
dvě nezávislé společnosti.

Vypracované studie by měly být 
předloženy do příštího jednání za-
stupitelstva a  následně projednány 
na veřejném sezení s občany.

Umístění stavby ČOV si násled-
ně vyžádá změnu Územního plánu 
č. 2, která bude řešit změnu plochy 
lesa na plochu s umístěním veřejné 
infrastruktury. Otakar Janeba

Stavba čističky 
odpadních vod

Vzpomínka  
na Antonína Švehlu

Jednání o autobusových spojích Károv – Kačerov

od září loňského roku do na-
šeho každodenního života 
zasáhla změna autobusové-

ho spojení z Károva a Zálep ve smě-
ru na Písnici, Libuš, Krč a Kačerov. 
Bohužel jsme to nevnímali jako 
změnu pozitivní, protože bylo od-
straněno přímé autobusové spojení 
Károv – Kačerov a dny se pro kaž-
dého z nás staly „bohatšími“ o dva 
zážitky s přestupováním z autobu-
su 331 na autobus 333 a obráceně. 
Začali jsme zaznamenávat situace, 
kdy napojení autobusů z  různých 
důvodů selhávalo, a to přineslo ne-
jednu nepříjemnost a zvýšenou po-
třebu využívání vlastního vozidla.

Dne 18. 1. 2023 vyhověl staros-
ta Ohrobce naší žádosti o  osobní 
jednání, ke kterému pozval také 
pana Jiřího Neužila. Prezentovali 
jsme nepříjemnosti spojené s  do-
pravou, které vznikají v  důsled-
ku toho, že na Károv a Zálepy již  
nezajíždí linka 333, ačkoli je tra-
sa od bývalé pekárny Beruška na 
Zálepy a  zpět o  několika málo 
minutách. Vzhledem k  tomu, že 
téma autobusového spojení je věcí 
přesahující hranice Ohrobce, byla 
naše nespokojenost s  dopravou 
prezentována dne 10. 2. 2023 na 
zasedání Mikroregionu Dolnobře-
žanska.

Dne 28. 3. 2023 se ve Vestci 
uskutečnilo jednání s  panem Ti-
borem Švecem, starostou Vestce 
a  předsedou Mikroregionu Dol-
nobřežansko, do jehož působnos-
ti patří zajištění systému veřejné 
osobní dopravy na území mikro-
regionu. Jednání se uskutečnilo 
s vědomím starosty Ohrobce a zú-
častnila se ho paní Jarmila Vozá-
bová ze Zálep a  z  Károva pánové 
Vladimír Škván, Bohumil Barda 
a  Petr Horáček. Na schůzce byly 
předneseny výhrady k aktuálnímu 
dopravnímu systému a  pan Tibor 
Švec přítomné informoval, že si 
prostudoval petice a řadu stížností 

občanů Károva a Zálep týkající se 
dopravy a  dospěl k  přesvědčení, 
že je nutno situaci řešit. Zároveň 
pan Tibor Švec vysvětlil, kde vidí 
hlavní příčiny dopravních obtíží 
a nastínil možná řešení v následu-
jícím období v závislosti na doho-
dě s dopravcem.

Na základě tohoto jednání jsme 
navrhli, aby se na Károv a do Zá-
lep opět vrátilo přímé autobusové 
spojení s Písnicí, Libuší, Krčí a Ka-
čerovem. O  jednání s  předsedou 
mikroregionu jsme informovali 
zastupitelstvo Ohrobce. 

 Vladimír Škván  
a Petr Horáček
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Za uvedené období byl v obci 
zjištěn jeden trestný čin krá-
deže, a  celkem 16 přestupků 

– překročení rychlosti, jízda pod 
vlivem alkoholu, nezanechání prů-
jezdu, volné pobíhání psa a  další. 
Dále strážníci přijali a  prověřovali 
oznámení o znečištěné komunikaci 
v obci, oznámení o osobě pod vli-
vem alkoholu poblíž zastávky BUS, 
oznámení o újezdu vozidla od do-
pravní nehody – předáno PČR, 
oznámení o  poškození chodníku 
nákladním automobilem, oznáme-
ní o  narušení střeženého prostoru 
prodejny v obci, dále přijali a pro-
věřovali oznámení o  odstaveném 
osobním automobilu s  poškoze-
ným kolem, oznámení o nálezu psa 
a prověřovali oznámení o nedovo-
leném odpalování zábavní pyro-
techniky.

Řešili oznámení o osobách poží-
vajících návykové látky, které nele-
gálně pobývají v jedné z chat v obci, 
kde následně strážníci poskytovali 
součinnost hlídce OO PČR Jílové 
u Prahy při kontrole této chaty a zde 
pobývajících osob, přijali a  prově-
řovali oznámení o  nedovoleném 
pálení dřevní hmoty, oznámení 
o  znečištění Ohrobeckého potoka 
a v neposlední řadě přijali a prově-
řovali oznámení o  otevřených vra-
tech na pozemek. Na základě žádos-
ti starosty obce strážníci prověřovali 
poškození zastávky BUS v obci. 

Na žádost Operačního důstojní-
ka PČR pro Prahu-západ strážníci 
poskytovali součinnost posádce 
ZZS při resuscitaci cyklisty, kte-
rý zkolaboval na cyklostezce, dále 
strážníci poskytovali součinnost 

hlídce OO PČR Jílové u Prahy při 
prověřování oznámení o  vyhro-
žování nožem v  jedné z  restaura-
cí v  obci a  prověřovali oznámení 
o  štěkajícím psu na neobydleném 
pozemku v  obci. Strážníci nadále 

zajišťují kontrolu a servis fotopasti, 
umístěné v obci, stejně jako vyhod-
nocují snímky fotopastí pořízené.

Z deníku Obecní policie Vestec
Dne 21. 01. 2023 v čase 18:28 ho-
din byla na tísňové lince Obecní 
policie Vestec přijata SMS zpráva 
o výjezdu HZS k dopravní nehodě 
– střet vlaku s  osobním automo-
bilem u  tunelu nedaleko zastávky 
Jarov. Po příjezdu hlídky strážní-
ků na místo zde již byla posádka 
ZZS a  jednotka HZS Správy že-
leznic Praha. Strojvedoucí uvedl, 
že všichni cestující ve vlaku jsou 
v  pořádku a  při střetu s  osobním 
automobilem neutrpěli zranění. 
K  dopravní nehodě došlo tak, že 
se automobil na železničním pře-
jezdu vyhýbal jinému vozidlu, 
přičemž řidič vyhýbajícího se vo-
zidla zacouval ke krajní koleji, kde 
jej zachytil projíždějící vlak, který 
právě v  té chvíli vyjel z  tunelu na 
trati. Také posádka osobního auto-
mobilu z dopravní nehody vyvázla 
bez zranění, celá událost byla pře-
dána hlídce PČR SDN Mnichovice 
k dalšímu šetření.

Dne 25. 02. 2023 v  čase 09:00 
hodin požádal Operační důstoj-
ník PČR pro Prahu-západ hlídku 
Obecní policie Vestec o součinnost 
ve věci oznámení o  kolapsu oso-
by na cyklostezce v obci. Strážníci 
oznámení neprodleně vyjeli prově-
řit, po příjezdu na místo se zde již 
nacházela posádka ZZS ASČR Stře-
dočeského kraje, která zahájila oka-
mžitou resuscitaci pomocí srdeční 
masáže a  přístroje AED, strážníci 
na místě poskytli nezbytnou sou-
činnost. Následně na místo přiletěl 
vrtulník Letecké záchranné služby, 
strážníci spolu s hlídkami OO PČR 
Jílové u Prahy a Jesenice transpor-
tovali pacienta do vrtulníku, který 
jej neprodleně přepravil do nemoc-
nice v Praze. 

Tomáš Heckr, strážník  
obecní policie Vestec

Obecní policie asistovala u vrtulníku 
i střetu auta a vlaku na Jarově
Obecní policie Vestec 
v období od 1. 11. 2022 
do 28. 2. 2023 řešila 
Ohrobci nad rámec 
každodenní hlídkové 
činnosti celkem 
55 událostí, z toho 18 
z nich bylo oznámeno 
na tísňovou linku 
Obecní policie Vestec 
(tel. č. 739 156 156). 

OHROBECKÝ ZPRAVODAJ vydává obec Ohrobec, U rybníků II 30, 252 45 Ohrobec, IČO 00241491. registrace MK Čr E 24051. Vychází 3x ročně. Kontakt: 736 621 921, podatelna@ohrobec.cz. 
redakce: Petr Holeček, Otakar Janeba, Hana Adamkovičová. Grafika a zlom: Tomáš Fikrle. Nevyžádané rukopisy a fotografie nevracíme, příspěvky redigujeme. Na akcích podporovaných nebo pořádaných 
obcí Ohrobec pořizujeme fotodokumentaci pro potřeby Ohrobeckého zpravodaje. Podmínky inzerce sdělíme na podatelna@ohrobec.cz.
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A čkoli se za pamětníka ne-
považuje, o historii Ohrob-
ce a  jeho zajímavostech 

toho ví hodně. Ostatně v  „centru 
dění“ žije celý život. „V  životě se 
spíše dívám dopředu, ale protože 
toto povídání má být o  minulos-
ti, pokusím se o  náležitý pohled 
zpět,“ napsal nám Luděk Křehlík. 
V  rozhovoru si povídáme o  tom, 
jak vypadal Ohrobec před šedesáti 
lety, jak zahynul jeho dědeček bě-
hem Pražského povstání i  o  tom, 
k čemu původně sloužil rozestavě-
ný hotel na konci Károva.

V Ohrobci žijete od narození, 
tedy už šestou dekádu. Jak 
vzpomínáte na Ohrobec vašeho 
dětství?
Asi jako většina lidí si říkám, že 
to bylo moc fajn. Ohrobec byl 
hezkým místem k  životu. Žilo tu 
málo lidí, všichni se znali. V ulici 
V Dolích byl starý krám, kde pro-
dávala paní Budilová a  pak paní 
Čiberová. Jezdil zde maximálně 
jednou za hodinu autobus ČSAD, 
kterým jsme jezdili do školy ve 
Zvoli a  na druhý stupeň do Vra-
ného - tam autobus zavítal jen 
třikrát za den. Odpoledne jsme 
s  vrstevníky chodili ven a  užívali 
si naprosté svobody pohybu. V té 
době ještě existovaly staré zahra-
dy u  místních statků. Ze dvou 
u  statků na levém břehu míst-
ních rybníků vybíhaly do polí dvě 
dlouhé hluboké strouhy zarostlé 
stromy a  křovinami – Pařízkova 
a  Boháčkova. Staré kamenné zdi 
okolo některých zahrad byly na 
mnoha místech narušené, takže se 
do nich dalo volně vstupovat. Sice 
jsme respektovali, že jde o zahra-
dy, které někomu patří, byť stat-
ky zčásti užívalo zvolské JZD, ale 
chodili jsme tam a  byla to místa 
všelijakých dobrodružství.

To už je nenávratně pryč. Co 
vám zde ještě chybí?
V  první řadě jsou to mnozí lidé, 
kteří zde žili a kteří patřili k životu 
v  Ohrobci. Dobře se mezi sebou 
znali a vždycky spolu nějak vychá-
zeli. Ale čas nelze zastavit. Takže 
bych to spíš otočil na to, co mi zde 
oproti minulosti přebývá. Ohro-

bec je dnes průjezdní místo pro ti-
síce lidí a aut. Doprava na průtahu 
obcí je dlouhodobě kritická. Kdo 
bydlí třeba na Kárově nebo v okolí 
ulice K  Vranému, to tak nemu-
sí vnímat, ale když jste ve všední 
den v sedm ráno na návsi nebo na 
zastávce autobusu U  Čisteckých, 
dostáváte to v  přímém přenosu 
a naplno.     

Když jsme spolu 
mluvili, zmínil jste, 
že vaše prababička 
měla na hrázi 
rybníka trafiku. 
Můžete to prosím 
rozvést?
Moje prababička Ma-
rie Dvořáková do-
stala trafiku do péče 
v  důsledku toho, že 
její muž a  můj pra-
dědeček František 
Dvořák padl jako vo-
ják rakouské armády 
v  roce 1915 v  První 
světové válce v  jižním Srbsku. 
Trafika byla na tomto místě až 
do konce padesátých let, kdy už 
doba živnostníkům nepřála, tak-
že prababička svou živnost ukon-
čila a naše rodina musela trafiku 
odstranit.

Váš dědeček Bohuslav padl ke 
konci druhé světové války 6. 5. 
1945 ve věku 36 let v Dolních 
Břežanech, kde má také 
pamětní desku. Jak se to tehdy 
seběhlo?
Mělo to souvislost s Pražským po-
vstáním, které začalo 5. května. 
V rodině se o podrobnostech moc 
nemluvilo, ale podle informace 

z Károvské kroniky se 
to seběhlo tak, že 6. 
května ve 4.00 ráno 
se do Ohrobce dosta-
vila ozbrojená spoj-
ka z  Dolních Břežan 
s tím, že tam už sovět-
ská armáda odzbro-
jila německé vojáky 
přidělené k  německé 
Todtově organizaci. 
Ohrobecký národní 
výbor proto poslal do 
Dolních Břežan svou 
místní spojku prověřit 
situaci a  přinést další 
informace. Tou spoj-

kou byl místní mladík Julek Bohá-
ček, který tam odjel na motocyklu 
spolu s mým dědečkem. Když však 
projeli křižovatkou u dnešního hři-
ště, nenarazili na vojáky sovětské 
armády, ale naopak na vojáky SS. 
Ti je zastavili a  na místě zastřelili. 

Ten den přišlo podobným způso-
bem v  Dolních Břežanech o  život 
víc lidí. 

V našich rozhovorech jsme 
také vzpomínali, že váš 
děd vlastnil součástku 
z amerického letadla, které 
spadlo v Ohrobci. Kde je ta 
součástka dnes?
Otec mi vyprávěl, že když se to 
stalo, pár lidí se k letadlu seběhlo 
ještě před příjezdem německých 
vojáků. Dědeček nějakou součást-
ku - kdo ví proč - přinesl, snad 
nějaké dynamo, a údajně z obavy 
před kontrolou ze strany němec-
kých vojáků to zakopal někde na 
zahradě. Pokud to tak opravdu 
bylo, zřejmě to dynamo, respekti-
ve to, co z něj zbývá, někde v za-
hradě ještě máme. Nikdy jsme po 
tom však nepátrali.

Zajímalo by mě, co všechno 
víte o rozestavěném hotelu na 
konci Károva, psal jste, že tam 
bývalo školící středisko ZPA?
Ano, pokud je mi známo, původně 
to bylo školící středisko Závodů 
průmyslové automatizace, u  od-
bočky na Károv byla dokonce po 
nějaký čas i směrová tabule s nápi-
sem ZPA. Co se dělo uvnitř, to sa-

Když ještě ohrobecké zahrady

odpoledne jsme 
s vrstevníky 
chodili ven 
a užívali si 
naprosté 
svobody 

pohybu. V té 
době ještě 
existovaly 

staré zahrady 
u místních 

statků.
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voněly dobrodružstvím…
mozřejmě nevím, ale vím, že tam 
v  sedmdesátých a  osmdesátých 
letech jezdily od Prahy autobu-
sy plné jakýchsi soudruhů.  Když 
skončila minulá éra, objekt se do-
stal do soukromých rukou, a začal 
se rekonstruovat.  V devadesátých 
letech se mluvilo dokonce i o do-
mově důchodců, ale realita je na-
konec jiná. 

Společně jsme v kronikách 
pátrali po místu, kterému se 
říkalo Slouhova louka. Máte 
o ní nějaké bližší informace 
a mohl byste nám její význam 
vysvětlit?
O  Slouhově louce jsem slýchal 
od své babičky, která byla ročník 
1911. Je to místo v Jarovském údo-
lí, napravo těsně před mostkem 
přes Ohrobecký potok. V  tom 
místě se zřejmě kdysi těžil kámen 
pro stavební účely v  obci a  takto 
vzniklý prostor pravděpodobně 
dostal do užívání obecní slouha, 

tedy obecní pastevec, který měl 
na starosti pasení zvířat místních 
hospodářů. Jak to bylo v realitě, to 
už se asi nedozvíme. I moje babič-
ka toto místo znala jen jako místní 
název a  nikoliv jako využívanou 
louku.  Mně osobně 
se ale ten název líbí 
a používám ho rád.

Ač se sám 
nepovažujete 
za pamětníka, 
o Ohrobci toho 
víte dost i díky 
vzpomínkám 
vašeho otce. Co 
patří k největším 
momentům 
Ohrobce?
Máte pravdu, pamětníkem nej-
sem a ani se za něj nepovažuji. Je 
zde však stále ještě dost lidí, kteří 
skutečnými pamětníky jsou, a  já 
vřele doporučuji se na ně obrátit, 
určitě mají spoustu zajímavých 

postřehů z  minulosti Ohrobce 
a bylo by to z toho zajímavé čtení. 
Vaše otázka míří k  historii obce, 
já si ale nejsem úplně jistý, jest-
li ten hlavní moment je zrovna 
v  historii, protože ta je asi dost 

podobná jiným okol-
ním obcím. Já si spíš 
myslím, že největším 
momentem alias bo-
hatstvím je příroda 
v okolí, hlavně Jarov-
ské údolí, lesy na Ká-
rově a blízká Zvolská 
homole. Vyskytují se 
tu zajímavé rostliny 
a  zajímaví živočicho-
vé, mnozí i  zákonem 
chránění. Pokud si 

vzpomínám, před lety jeden z ná-
vrhů na obecní znak zobrazoval 
mloka skvrnitého. Není u  nás 
v republice moc míst, kde se tento 
živočich vyskytuje, a  my ho tady 
máme v  hojném počtu. Buďme 
proto rádi!

Máme zde nějakou záhadu?
Ač se ptáte na historii, pro mě 
osobně je největší záhadou to, 
proč tady někdo trvale žije, a při-
tom zde není hlášený k  trvalému 
pobytu. Pokud vím, obec tím při-
chází o finanční příspěvky ze stát-
ního rozpočtu, které by mohly být 
použity třeba na zlepšení leckde 
hrůzné kvality místních komuni-
kací.

Pokud však budete trvat na 
zmínce o  nějaké záhadě týkající 
se historie obce, tak by bylo asi 
zajímavé zjistit, proč je na ostrohu 
v lese pod Zvolí nad Jarovem ta ši-
roká jáma, evidentně nevytvořená 
přírodními silami. Třeba to někdo 
ze skutečných pamětníků ví.   

Poslední otázka. Když se řekne 
Ohrobec, co se vám vybaví 
jako první?
Jednoznačně náves s  Dolejším 
rybníkem, hospodou U  Trojánků 
a cestou k Jarovu.  Petr Holeček

Proč je na 
ostrohu v lese 
pod zvolí nad 

jarovem ta 
široká jáma, 

evidentně 
nevytvořená 
přírodními 

silami?

trafika (vpravo) 
stávala na břehu 
rybníka v ohrobci 
až do konce 50. let.
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